
PROTOKÓŁ Nr 43/2018 
z posiedzenia wspólnego wszystkich Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 20 czerwca 2018 r. 
 
1. W posiedzeniu wspólnym komisji wzięli udział: 

 10 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska, 

 Wójt Gminy Dębnica Kaszubska – Iwona Warkocka, 

 Sekretarz Gminy – Radosław Krawczyk, 

 Skarbnik Gminy – Marek Malinowski, 

 Pomoc Administracyjna – Karol Żukowski, 

Radni nieobecni: Beata Sowińska, Włodzimierz Nierychlewski, Bożena Sikora, Paweł Pałubicki, 
Piotr Paczesny. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Zaopiniowanie materiałów na sesję Rady Gminy. 
3. Sprawy bieżące. 

Ad. 1-2 

Radny M. Olech otworzył posiedzenie i przywitał Panią Wójt, pracowników Urzędu, 

Sołtysów oraz Radnych Rady Gminy, po czym przeszedł do omawiania uchwał. Poprosił 

o zapoznanie z projektem uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Dębnica 

Kaszubska. 

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że w związku z tym, że rząd przygląda się 

wynagrodzeniom wójtów.  

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że zachodzi potrzeba dostosowania 4 elementów 

wynagrodzenia Pani Wójt w związku ze zmianą ustawy. Wysokość wynagrodzenia zasadniczego 

oraz wysokość dodatku funkcyjnego zależy od Państwa Radnych, natomiast wysokość dodatku za 

wieloletnią pracę oraz dodatku specjalnego jest procentową stawką wyliczoną z wynagrodzenia 

podstawowego. W uchwale podane są stawki jakie były do tej pory.  

Radny W. Leśniewski poinformował, że dla Niego jest to nie w porządku. Nie po to każdy 

pracuje nad sobą, nie po to staramy się być coraz lepsi, aby zarabiać coraz mniej. Rozumie, że 

gdyby były naganne zachowania wójta, to wtedy tym sposobem można by było w jakiejś formie 

zdyscyplinować.  

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że nowe rozporządzenie będzie obowiązywało od 1 lipca 

2018 r. i określa maksymalne stawki wynagrodzenia, które są niespójne z dotychczasową uchwałą 

rady gminy. Rada może poruszać się w zakresie przewidzianym w rozporządzeniu. 

Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem czy Państwo Radni mają jakieś propozycje? On ze swej 

strony zaproponował maksymalną stawkę wynagrodzenia.  

Przewodniczący Rady K. Badowski zgodził się z Radnym. Zaproponował, aby dodatek funkcyjny 

nadal pozostał na wysokości 1 900 zł, dodatek za wieloletnią pracę jest pochodną wynagrodzenia, 

a dodatek specjalny podwyższyć z 30 % do 40 %. Ustalono wynagrodzenie prawie 4 lata temu, 

bardziej trzeba patrzeć na to aby podnieść, a nie obniżać.  

Radny W. Leśniewski zaproponował aby nie było maksymalnego wskaźnika za dodatek specjalny, 

tylko 39 %. 



Radny M. Batóg zgłosił propozycję 40 %.  

Radny M. Olech zarządził głosowanie nad punktem 4 uchwały, czyli nad wnioskiem najdalej 

idącym – 40-sto procentową stawką dodatku specjalnego.  

W wyniku głosowania Radni wyrazili wolę, aby wysokość dodatku podnieść do 

maksymalnej stawki.  

Radny M. Olech przeszedł do opiniowania uchwały. 

W wyniku głosowania wspólnego projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie w stosunku 

/9 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.  

Radny M. Olech poinformował, że kolejnym omawianym projektem będzie projekt 

uchwały w sprawie "Regulaminu zbiorowego dostarczania wody i zbiorowego odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy Dębnica Kaszubska", w związku z obecnością Pani Joanny 

Kaczmarek.  

Sekretarz R. Krawczyk przypominał, że w wyniku wyroku Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego uchylono niektóre punkty regulaminu, dlatego też akt podejmowany jest na 

nowo. 

Pracownik ZGK J. Kaczmarek poinformowała, że regulamin zawiera tylko to co musi. Definicje 

nie są powielane, gdyż są zawarte w ustawie. Zakład Gospodarki Komunalnej nie może 

personalizować regulaminu, akt ten musi być ogólny. Ściśle należy trzymać się tego, co jest 

zapisane w ustawie. Wszystkie zapisy niezawarte w ustawie o dostarczaniu wody i odprowadzaniu 

odpadów regulowane są innymi ustawami. 

Sekretarz R. Krawczyk oświadczył, że opracowanie dotarło w dniu wczorajszym w godzinach 

popołudniowych. Dopiero przed komisjami miał możliwość się z nim zapoznać, a do regulaminu 

ma uwagi, dlatego chciałby go skonsultować z radcą prawnym i później przedstawić poprawioną 

wersję w drodze elektronicznej. 

Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych miał możliwość 

przeanalizowania regulaminu i ma jakieś pytania? Poprosił, aby na sesji przedstawić różnice 

pomiędzy starym a nowym regulaminem, aby przesłać to również wcześniej do Radnych.  

Radni nie opiniowali projektu uchwały.  

Radny M. Olech poprosił o zapoznanie z projektem uchwały w sprawie dopłat dla 

taryfowej grupy odbiorców usług zbiorowego zaopatrzenie w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy Dębnica Kaszubska.  

Skarbnik M. Malinowski poinformował, że w treści uchwały ustala się wysokość dopłaty 

w wysokości 17 gr + VAT oraz 65 gr + VAT. Są to te same stawki co do tej pory. 

W uzasadnieniu są podane stawki netto i brutto dotychczas obowiązujące, a także ich dynamika 

wzrostu. W chwili obecnej stawki ustalane są na okres 3 lat, nie na rok jak to miało miejsce do tej 

pory. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy w ciągu trzech lat można zmienić 

wysokość stawek?  

Skarbnik M. Malinowski oznajmił, że stawek za wodę nie można zmieniać, ale dopłatę do stawek 

już tak.  



Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że wiele wniosków o stawki zostało odrzucone, jednak 

nasz został zaakceptowany. 

Radny M. Batóg zwrócił się z pytaniem czy wprowadzanie nowych stawek jest konieczne? 

Mieszkańcy mają pretensje i zarzuty wobec radnych, że tylko podnoszą stawki. Nie idziemy 

w wodomierze, dużo jest ryczałtowców, ludzie płacą ich kosztem. Zarzucają, że nie potrafimy 

dać sobie z tym rady. Zbliża się okres wyborczy, a my podnosimy stawki. 

Skarbnik M. Malinowski poinformował, że rada gminy nie ma kompetencji do ustalania stawek za 

wodę. Teraz jest to zadanie Wód Polskich.  

Radny M. Olech zauważył, że w poprzedniej kadencji nie było podwyżek stawek, a należy 

pamiętać, że ZGK ma potężne problemy finansowe. Każdy o tym wie, ale mimo tych problemów 

finansowych inwestują, aby uszczelnić system, m.in. montują wodomierze z nakładkami.  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że mniej niż 10 % odbiorców nie ma zamontowanych 

wodomierzy. Jest to bardzo dobry wynik.   

Pan K. Żukowski zwrócił się z pytaniem do Pani Joanny Kaczmarek czy istnieje zależność 

wysokości opłat za wodę od tego, że w gminie są ryczałtowcy? 

Pracownik ZGK J. Kaczmarek poinformowała, że ryczałt na jedną osobę wynosi 3m3, a u Niej 

w domu zużywało się 4 m3. Wtedy nikogo nie obchodzi, że na danej nieruchomości przebywa 

więcej osób niż jest zgłoszone, bo na przykład rodzina przyjechała w odwiedziny na miesiąc.  

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy te 3 m3 to narzucona ilość, czy jest 

to gdzieś uregulowane?  

Pracownik ZGK J. Kaczmarek odpowiedziała, że stawki uregulowane są w rozporządzeniu, ale 

jest ono bardzo stare. Będzie wydane nowe rozporządzenie i wtedy być może coś się zmieni 

w stawkach. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy można jakoś przymusić 

ryczałtowców do zmiany sposobu rozliczania się za wodę? Czy mają oni możliwość montażu 

licznika? Czy byłaby możliwość poniesienia stawek ryczałtowych? 

Pracownik ZGK J. Kaczmarek poinformowała, że ryczałtowa stawka jest już na najwyższym 

poziomie, ale dla pewności sprawdzi to.  Wysokość ryczałtu zależna jest o warunków panujących 

w domu, od tego czy jest gospodarstwo rolne itp. Możliwości „przymuszenia” nie ma. Są 

rozpisane stawki zależne od gospodarstwa domowego. Gdy był budowany wodociąg 

w Motarzynie, nie została usunięta stara sieć. Zostały one przepięte, więc nie wiadomo czy są 

jakieś przecieki tej starej sieci, czy też nie. Dla przykładu sieć od Motarzyna do Jamrzyna jest do 

wymiany, bo stara sieć zaczęła przeciekać. 

Pan K. Żukowski poinformował, że ZGK na swojej stronie wprowadziło akcję informującą 

o tym, co znajdują w sieciach. To co tam się znajduje jest czynnikiem mającym wpływ na 

wysokość ceny za wadę i ścieki. Gdyby nie śmieci, które trafiają do sieci, to nie trzeba by było 

wymienić pomp, jeździć do awarii itp. Należy uświadamiać ludzi, że przez nieodpowiedzialne 

zachowanie niszczymy sieć, którą trzeba naprawiać, a co za tym idzie stawki za wodę rosną.  

Pracownik ZGK J. Kaczmarek poinformowała, że ogrom awarii spowodowane jest poprzez 

wrzucanie chusteczek nawilżanych oraz patyczków kosmetycznych. To nie jest pompa, która ma 

ostre noże rozdrabniające włókna. W niektórych miejscowościach sieć wyposażona jest w studnię 

osadnikową, która zatrzymuje większe obiekty. Następnie taką studnię opróżniają pracownicy 

ZGK. Jest to dużo lepsze rozwiązanie, gdyż pompa i sito nie zapychają się tak często, nie ma tylu 

awarii. W starych przepompowniach nie była ta studnia montowana. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem jaki jest koszt montażu takiej studni?  



Pracownik ZGK J. Kaczmarek poinformowała, że nie jest w stanie przedstawić kosztów 

montażu takiej studni, ale prześle informację na maila wraz z informacją o ryczałcie.  

Radny M. Olech poinformował, że mieszkańcy będący na ryczałcie nie zwracają uwagi ile wody 

zużywają. Płacą np. 3m3 i wtedy nie przejmują się ile wody się leje. 

Pracownik ZGK J. Kaczmarek poinformowała, że pompa, która ma otwarty wlot jest lepsza, ale 

także się zapycha. Nie ma rady na śmieci wrzucane do sieci. Kiedyś był przypadek, że 

oczyszczalni dotarł fragment żaluzji lub kawałek dywany. Ludzie różne rzeczy wrzucają do 

ubikacji, a pompy się zapychają, trzeba je naprawiać lub wymieniać.  

Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania? 

W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

W wyniku głosowania wspólnego projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie w stosunku 

/9 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.  

Radny M. Olech poinformował,  że Radni przeszli do kolejnego projektu uchwały jakim 

był projekt w sprawie wyrażenia zgody na darowanie udziału w prawie własności. 

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że gmina zdecydowała się na przekazanie działki na rzecz 

parafii. Działki, które zostały już przekazane były w 100% własnością gminy. Jedna działka była 

we współwłasności. Podzielono nieruchomość, a gmina w całości przekazuje swoje udziały 

w działce. Deklaracje mieszkańców także świadczą o woli przekazania swoich udziałów. 

Radny W. Leśniewski poinformował, że do uchwały przyda się dołączyć mapkę, aby było 

wiadomo nad czym trwa dyskusja.  

Pani Wójt I. Warkocka w międzyczasie oznajmiła, że wygasła umowa z dotychczasową kancelarią 

radcy prawnego. Obecnie obsługiwać będzie kancelaria radcy prawnego Pana Roberta Krupy. 

Zmianie uległ także skład rady nadzorczej ZGK. W składzie na zasiada Pani Agnieszka Mazur 

i Pan Jarosław Mielnik. 

Sekretarz R. Krawczyk zaprezentował na mapie działki, które zostały już przekazane, a także 

działkę, o której jest mowa na komisjach.  

Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem na ile wystarczy nowy cmentarz?  

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że tego nigdy nie wiadomo. Gdy kiedyś zabraknie miejsca, 

cmentarz na pewno zostanie powiększony. 

Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania? 

W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do opiniowania.  

W wyniku głosowania wspólnego projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie w stosunku 

/9 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.  

Radny M. Olech poprosił o zapoznanie z projektem uchwały w sprawie utworzenia 

i nadania statutu ośrodkowi wsparcia „Środowiskowy Dom Samopomocy w Motarzynie”.  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że gmina otrzymała dotację na utworzenie 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Motarzynie w budynku po byłym kinie. Jest to wielki 

sukces, gdyż na terenie całego województwa powstaną tylko dwa ośrodki. Gmina otrzymała 

832 tys. zł i jest to w 100% finansowane z budżetu państwa, nie gminy. Są to fundusze na remont 

i wyposażenie Domu. Dodatkowo otrzymano pieniądze na pierwszy miesiąc funkcjonowania 

domu. Rozpoczęcie działalności nastąpić ma od 1 grudnia 2018 r. Aby móc rozpocząć pracę musi 

być zatrudniony kierownik/dyrektor, który będzie zarządzał całym domem. Dom zostanie 



utworzony dla 17 osób. Chcemy kierować osoby już korzystające z opieki, aby nie trzeba było ich 

dowozić. Na 8 godzin wyjdą z domu, spędzą czas z innymi, a ich rodziny także będą mogły 

chwilę odetchnąć. Zostaną utworzone nowe miejsca pracy, docelowo z dziennego domu ma 

korzystać 25 podopiecznych, póki co jest zgoda na 17 osób. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem jakie są potrzeby w skali gminy? 

Pani Kierownik K. Szustak poinformowała, że potrzeby są bardzo duże. Ośrodek posiada dane 

osób, które dobrowolnie się zgłosiły i wpisały na listę. Szacowane jest, że z domu będzie mogło 

korzystać docelowo 25 osób i na to pozwolą warunki lokalowe. Jeżeli wszystko pójdzie dobrze, to 

pokusimy się o więcej. Na terenie całej gminy jest 88 osób, które mogłyby korzystać z domu.  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że w społeczeństwie jest opór, ale pewne bariery trzeba 

przekraczać. Nie każdy rodzic chce oddać swoje dziecko na zajęcia. Kiedy było otwierane 

przedszkole w Borzęcinie był problem aby zebrać grupę chętnych, gdyż rodzicom szkoda było 

dzieci. Jeżeli do września uda się zdobyć 17 osób, to będzie sukces. W październiku będzie czas 

na zatrudnienie kadry, będzie to finansowane ze środków własnych gminy. Zostanie ogłoszony 

konkurs na stanowisko kierownicze. Przed rozpoczęciem funkcjonowania muszą zostać 

wypracowane regulaminy i zasady korzystania ze Środowiskowego Domu Samopomocy, musi 

być załatwiony NIP, REGON i wszelkie inne formalności. Trzeba mieć odpowiednio dużo czasu 

na organizację kadry. Ośrodek będzie funkcjonował przez 8 godzin. Popołudniami, jak 

i w weekendy obiekt będzie do wykorzystania, może służyć jako świetlica. Teren wokół budynku 

również zostanie zagospodarowany. Ten dom ma integrować mieszkańców. Część kosztów może 

zostać pokryta z funduszy zebranych z wynajmu budynku. Dla Motarzyna jest to spory krok do 

przodu. 

Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem czy jesteśmy pewni, że dom ruszy od 1 grudnia? 

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że będzie ogłoszony przetarg na wykonanie prac 

remontowych, dom musi ruszyć od 1 grudnia. 

Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem czy w związku z otwarciem domu będą wygenerowane 

oszczędności w transporcie osób na zajęcia? 

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że tak na to nie można patrzeć. Nie wszyscy jeżdżą na te 

same zajęcia, nie wszyscy też będą mogli zostać przeniesieni na zajęcia do Motarzyna. Jest 

obowiązek dowożenia uczniów na zajęcia, dlatego nie należy się spodziewać oszczędności. 

Samochody nadal będą jeździć, tak jak to było do tej pory. Jedyne co, to będzie ograniczony czas 

pracy kierowcy, który nie będzie musiał pracować po godzinach. 

Radna D. Hańczyk zwróciła się z pytaniem czy po stronie gminy leży finansowanie 

funkcjonowania domu? 

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że dom będzie finansowany ze środków wojewody. 

Wszystko finansuje się z dotacji. Jeżeli będziemy organizować jakieś wycieczki, to wtedy koszt jej 

organizacji będzie po stornie gminy.  

Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania? 

W związku z brakiem pytań przeszedł do opiniowania. 

W wyniku głosowania wspólnego projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie w stosunku 

/9 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.  

Radny M. Olech poprosił o zapoznanie z projektem uchwały w sprawie zaliczenia drogi 

do kategorii dróg publicznych gminnych oraz ustalenia jej przebiegu.  



Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że poprzednio drogi w Motarzynie nie były drogami 

publicznymi. Temat jest prostowany, a dokonywane jest to, aby móc aplikować o środki 

zewnętrze na remont tych dróg.  

Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania? 

W związku z brakiem pytań przeszedł do opiniowania. 

W wyniku głosowania wspólnego projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie w stosunku 

/9 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.  

Radny M. Olech poprosił o zapoznanie z projektem uchwały w sprawie zmiany Uchwały 

nr XXXVII/309/2018 Rady Gminy Dębnicy Kaszubskiej z dnia 9 marca 2018 r. w sprawie 

przyjęcia zasad udzielania dotacji z budżetu Gminy Dębnica Kaszubska na dofinansowanie 

inwestycji służących ochronie środowiska związanych z modernizacją systemów grzewczych 

w ramach konkursu „Czyste powietrze Gminy Dębnica Kaszubska” w roku budżetowym 2018. 

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że ogłoszenie o naborze zostało uzupełnione ze względu 

na możliwość wystąpienia naboru dodatkowego. Pierwszy nabór wyczerpał pulę 300 tys. zł, 

a wniosek został już przesłany do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. Jednakże 

pojawiła się obawa w razie braku realizacji przedsięwzięcia ze strony mieszkańca. W takim 

wypadku pojawi się ogłoszenie o dodatkowym naborze. 

Radny R. Cech zwrócił się z pytaniem czy są osoby chętne do wzięcia udziału w projekcie? 

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że ogłoszenie nastąpi w przypadku rezygnacji mieszkańca 

z realizacji inwestycji. Wtedy uwolnią się środki i ktoś nowy może wskoczyć na to miejsce. Nikt 

nic nie obiecuje. 

/Radna M. Gardzielewska opuściła posiedzenie/. 

Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem jaki był odzew ze strony mieszkańców? Ile osób złożyło 

wniosek? 

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że 24 osoby złożyły wniosek, a spośród nich 

zakwalifikowano 20, z czego 4 wnioski zostały odrzucone z przyczyn formalnych. Związane było 

to z ubieganiem się osób nieodpowiednich, czyli prowadzących działalność gospodarczą. Były 

problemy ze wspólnotami, gdzie właściciel mieszkania chciał wystąpić z wnioskiem, a powinna 

zrobić to wspólnota. Kilka wniosków zostało okrojone, gdyż mieszkańcy próbowali zrobić coś 

przy okazji. 

Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania? 

W związku z brakiem pytań przeszedł do opiniowania. 

W wyniku głosowania wspólnego projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie w stosunku 

/8 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.  

Radny M. Olech poprosił o zapoznanie z projektem uchwały w sprawie uchylenia 

uchwały nr VIII/50/99 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 29 kwietnia 1999 r. w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu pod 

budowę wysypiska odpadów komunalnych zlokalizowanego w obrębie Dębnica Kaszubska na 

nieruchomości oznaczonej nr ewidencyjnym 222. 

Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że jest to stary temat, bo z 1999 roku. Pani Danuta 

Matyszewska dopatrzyła się uchwały intencyjnej na przygotowanie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego pod wysypisko śmieci. Lepiej jest wyczyścić ten temat. Nikt 



nigdy nie przystąpił do dalszych prac, gmina nie chce i nie może mieć składowiska śmieci na 

swoim terenie, a w dodatku działka ta ma zostać sprzedana. Nie ma potrzeby niepokoić 

przyszłego właściciela intencją utworzenia wysypiska śmieci. 

/Na posiedzenie powróciła Radna M. Gardzielewska/. 

Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania? 

W związku z brakiem pytań przeszedł do opiniowania. 

W wyniku głosowania wspólnego projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie w stosunku 

/9 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.  

Radny M. Olech poprosił o zapoznanie z projektem uchwały w sprawie zmian 

w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2018 rok.  

Skarbnik M. Malinowski poinformował, że Minister Sprawiedliwości przekazał dotację dla OSP 

w wysokości 32 500 zł na zakup wyposażenia i sprzętu dla gminnych jednostek ochotniczych 

straży pożarnych. Chodzi tu o zakup 5 toreb medycznych i 2 pilarek. Wprowadzono to zarówno 

po stornie dochodów i wydatków. Główną zmianą w budżecie jest rezygnacja z budowy świetlicy 

wiejskiej w Dobrej, tym sposobem uwalniają się kwotę 90.838 zł. Środki te zostaną przeznaczone 

na: 

- (11.070 zł) na wykonanie operatu wodno-prawnego na odprowadzanie wód opadowych 

z terenu dróg gminnych oraz terenów przyległych do ulicy księdza Antoniego Kani.  

- (5.000 zł) na wypłatę należnego świadczenia rekompensującego utracone wynagrodzenie ze 

stosunku pracy w związku z odbytymi ćwiczeniami wojskowymi. Za pośrednictwem gminy 

wypłaca się utracone wynagrodzenie, które jest zwracane. W związku z tym, że jedna osoba miała 

podane wysokie miesięczne zarobki, należało zwiększyć kwotę przeznaczoną na ten cel.  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że gmina nie realizuje świetlicy, ze względu na brak 

uruchomienia projektu przez Marszałka. Świetlica jest zapisana w przyszłym roku. Na 

rozstrzygnięcie fotowoltaiki też trzeba długo czekać.  

Skarbnik M. Malinowski kontynuował omawianie zmian w budżecie z przeznaczeniem: 

- (369 zł) na realizację zadania inwestycyjnego pn. ,,Przebudowa drogi dojazdowej transportu 

rolnego w m. Skarszów Górny”. 

- na realizację zadania inwestycyjnego pn. ,,Opracowanie dokumentacji projektowo-

kosztorysowej na przebudowę ulic: Sosnowej i Kasztanowej w m. Dębnica Kaszubska” o kwotę 

20.787 zł. 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że była mowa aby połączyć szkielet dróg jeżeli pojawią 

się wolne środki. W tym roku zostanie wykonana dokumentacja drogi, następnie w przyszłym 

roku nastąpiłaby jej realizacja. Droga zostanie wykonana z polbruku, ma to być ciąg pieszo-

jezdny. Nie chcemy szybkiej obwodnicy. 

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że na odcinku nie ma kanalizacji deszczowej, więc ona 

także zostanie uwzględniona przy budowie drogi. 

Pani Wójt I. Warkocka dodała, że zaplanowane jest 5m szerokości drogi, tak jak jest to wykonane 

na ul. Kazimierza Wielkiego.  

Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem czy można zaplanować budowę wąskiego chodnika? 

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że ma to być ciąg pieszo-jezdny. Nie ma potrzeby budowy 

chodnika, aby ruch na ulicy był wzmożony. Zawsze też można postawić oznakowanie 

ograniczające prędkość.  



Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem jaki jest szacunkowy koszt wykonania 

tej drogi? 

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że koszt wykonania tej drogi wyniósłby około 300 tys. zł. 

Realizacja nastąpiłaby w przyszłym roku. 

Skarbnik M. Malinowski kontynuował przedstawianie zmian w budżecie: 

- zwiększono plan wydatków o 53.612 zł na zakup usług remontowych i innych usług w zakresie 

dróg gminnych. Ta kwota zostanie przeznaczona dla województwa na drogę 210.  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że po drugim przetargu wartość proponowanej kwoty 

wykonania usługi przekraczała założenia o 5 mln zł, a kwota na wodociąg o prawie 400 tys. zł. 

Jest ogłoszony III przetarg, ale pojawia się pytanie czy w ogóle droga będzie realizowana. Na sesji 

będzie wiadomo jak przetarg został rozstrzygnięty. Marszałek także ma problem, bo do każdej 

inwestycji musi dokładać. Dla przykładu na obwodnicę Kartuz musiał dołożyć 60 mln zł.  

Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem co będzie jak Marszałek podpisze umowę po przetargu? 

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że zadanie można realizować, ale płatności dokonać 

w 2019 roku.  

Skarbnik M. Malinowski poinformował, że na gminę przypada 3 200 000 zł. Łącznie należy 

zabezpieczyć pond 8 mln zł. 

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że był przetarg, w którym koszt położenia 1 km asfaltu 

w terenie zabudowanym wynosi 7 mln zł. Takie bywają koszty remontu drogi. 

Radny M. Olech zauważył, że trzeba będzie zastanowić się co dalej zrobić. Czy drogę realizować, 

czy odstąpić od jej realizacji? Niektóre gminy nie mają możliwości zwiększyć swego wkładu, 

dlatego rezygnują ze współfinansowania. 

/Radna I. Kiernicka opuściła posiedzenie/. 

Skarbnik M. Malinowski poinformował, iż jeżeli zdecydujemy się na realizację drogi, to dług 

gminy odpowiednio wzrośnie. Patrząc po wskaźnikach gmina to wytrzyma. 

Radny W. Leśniewski poinformował, że nie można teraz wycofać się z realizacji, za dużo kroków 

zostało poczynionych w tym kierunku. 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że chciałaby poznać opinię Państwa Radnych. 

Radny M. Olech zauważył, że są to ogromne pieniądze do wydania na drogę, ale nie była ona 

remontowana od 60 lat.  

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że starania o remont drogi zostały rozpoczęte 3 lata temu. 

Wszystkie kosztorysy, projekty, podróże i negocjacje są już nie do odzyskania, jakiś wkład 

finansowy został poczyniony.  

Skarbnik M. Malinowski zauważył, że jeżeli Marszałek nie znajdzie pieniędzy w swoim budżecie, 

to sami nic nie poradzimy. Decyzja należy do Niego. My podłączyliśmy się z pomocą finansową. 

Pan K. Żukowski poinformował, że przesuwając realizację na przyszły rok zakładamy spadek 

cen, ale nikt nie może tego zagwarantować. 

Radny W. Leśniewski zaproponował, aby realizację rozłożyć na dwa etapy. Najpierw rozpocząć 

wymianę wodociągu, a następnie kłaść asfalt. W mieszkańcach rozbudzono nadzieję. 

W przypadku braku realizacji inwestycji krzywda się nie stanie, ale nie będzie widać rozwoju 

i pracy urzędu i radnych. Należy iść tak, jak w przypadku gimnazjum. 

Pan K. Żukowski przypomniał, że na gimnazjum zaciągnięto dług 12 mln zł, przy budżecie 10 

mln zł. Obecnie mamy ponad 50 mln zł w budżecie.  

Pani Wójt I. Warkocka poprosiła aby przedstawić stan wskaźników i zadłużenia gminy.  



Skarbnik M. Malinowski poinformował, że na chwilę obecną zaplanowano zadłużenie 

w wysokości 4,4 mln zł w obligacjach. Ma to być spłacane przez okres 10 lat. Gdyby 

powiększono kwotę wkładu gminy, to wówczas zadłużenie wzrasta do kwoty 7,5 mln zł. 

Wskaźniki wytrzymamy, ale okres spłaty trzeba będzie wydłużyć o 2 lata, czyli do roku 2029. 

Niestety pieniądze trzeba wyłożyć na stół. Trzeba mieć świadomość, że na następne lata gmina 

zaciska pasa na ostatnią dziurkę. Rząd planuje zmianę ustawy, wskaźniki będą inaczej 

kształtowane. Można powiedzieć, że w tym momencie mamy luzy, gdyż duszone było 

zadłużenie. Teraz trzeba będzie wziąć konkretną kwotę.  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że dzięki funduszowi sołeckiemu wszystkie wioski 

wyglądają lepiej, ale nie Dębnica Kaszubska.  

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że jeżeli uda nam się znaleźć brakującą kwotę, 

to Marszałek także ją uzyska.  

Radny W. Leśniewski zwrócił się z pytaniem czy każdy dokłada równą część, czy tylko my 

dokładamy?  

Skarbnik M. Malinowski poinformował, że do inwestycji dokładać będzie zarówno gmina jak 

i województwo. Finansowanie wodociągu leży po stronie gminy.  

Pan K. Żukowski poinformował, że na tle innych gmin też zaciągamy długi, każdy tego 

potrzebuje aby się rozwijać, nawet te bogatsze gminy. 

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że być może przy korzystaniu z projektów unijnych będzie 

potrzeba posiadania mniejszego wkładu własnego, być może aż tak nie trzeba będzie zaciskać 

pasa.  

Radny M. Batóg poinformował, że wśród mieszkańców Dębnicy Kaszubskiej panuje opinia, że 

Radni tylko podnoszą rękę, nie widać aby coś się działo. On nie czuje tego, nie podziela opinii. 

Uważa, że każda decyzja była świadoma i podjęta dla dobra mieszkańców. 

Skarbnik M. Malinowski poinformował, że z drogą 210 jest tak, że ludzie nie pytają się czy droga 

zostanie zrobiona, tylko kiedy.  

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że zawsze znajdzie się ktoś, kto będzie krytykował, 

bo tak jest prościej.  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że przy remoncie drogi wojewódzkiej 210 docelowo 

zostanie wyeliminowany zastój wodny przy ul. Zajęczej. Realizując jeden temat, przy okazji zrobi 

się dalszą inwestycję.  

Radny M. Olech oznajmił, że ring został zrobiony i na tym zyskało Osiedle Północ. Zupełnie 

inaczej postrzegana jest ta okolica. Radny zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 

jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem pytań przeszedł do opiniowania. 

W wyniku głosowania wspólnego projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie w stosunku 

/8 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.  

Radny M. Olech przeszedł do Planu zbywania i obciążania nieruchomości na terenie Gminy 

Dębnica Kaszubska. 

Sekretarz R. Krawczyk poinformowała, że działka 1204 jest przeznaczona do zbycia, a pozostałe 

zostaną obciążone służebnością przesyłu. Chodzi tu o położenie linii energetycznych, 

a w Budowie służebność przesyłu dotyczy drogi, gdyż działka wspólnotowa formalnie nie ma 

dostępu do żadnej drogi.  



Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do planu? 

W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do opiniowania.  

W wyniku głosowania wspólnego plan zaopiniowano pozytywnie w stosunku /7 za, 

0 przeciw, 0 wstrzymujących się.  

Radny M. Olech po zakończonym opiniowaniu materiałów na sesję przeszedł do 

omówienia spraw bieżących i otworzył dyskusję.   

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że obowiązuje uchwała, która zawiera zapisy, że do 2020 

roku zostanie wybudowana droga dla mieszkańców osiedla. Jest to forma rekompensaty za 

utracone części nieruchomości pod budowę kanalizacji.  

Przewodniczący Rady K. Badowski przekazał, że jeden z mieszkańców zwrócił uwagę na place 

zabaw w okolicach ulicy Kamiennej i Polnej. Place nie są w najlepszym stanie. Czy w tamtym 

terenie jakieś naprawy, wymiany są planowane? 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że Dębnica Kaszubska ma fundusz sołecki, który może 

wykorzystać na poprawę stanu placów zabaw. Na chwilę obecną nic nie jest planowane.  

Pan K. Żukowski poinformował, że stowarzyszenia też mogą pisać projekty. 

Pani Sołtys B. Pawlak zwróciła się z pytaniem kiedy zostanie zamontowany przystanek 

autobusowy w Grabinie i kiedy zostanie położony polbruk?  

Pan K. Żukowski oznajmił, że jak tylko pojawią się możliwości i wolne siły, to zostanie 

wykonany przystanek. 

Pani Sołtys B. Pawlak dodała, że w drodze betonce jest dziura do załatania.  

Ad. 3 

Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś 

pytania, uwagi? W związku z brakiem zgłoszeń o godz. 12:25 zamknął posiedzenie wspólne 

wszystkich komisji. 
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